
Poročila: 
+ Zborovanje učiteljskega društva zt 

Maribor in bližnjo okolico se je vršilo dne 
19. januarja ob X>9. uri na III. deški osnov: 
ni šoli v Mariboru po določenem dnevneir. 
redu. 

Predsednik tov. Skala otvori zborova: 
nje in poroča, da je odbor, ki je imel pc 
sKlepu zadnjega zborovanja redigirati reso: 
lueijo glede na naša materialna vprašanja 
isto dovršil. Sestavila sta jo tov. Alt in G r 
čar, in sicer prvi del tov. Grčar, drugi pa 
tov. Alt. 

Resolucija je objavljena na drugem me: 
stu. Da jo v razpravo. Ker se nihče ne pri. 
javi k besedi, jo da na glasovanje in je so= 
glasno sprejeta. 

Dopisi. Tov. predsednik prečita sledeče 
dopise. 

1. Izvršni odbor UJU Beograd pošilja 
načrt šolskega zakona, ki ga je sestavil pro< 
svetni referent za prečanske kraje v mini: 
strstvu prosvete v Beogradu. 

2. Poverjeništvo UJU Ljubljana pošilja 
dopis glede na obisk društvenih zborovanj 
po članih ožjega sosveta. 

3. Poverjeništvo UJU Ljubljana glede 
na revizijo in gospodarsko stanje poverje= 
ništva UJU Ljubljana. 

K dopisu pod 2. se oglasi tov. Grčar 
ki meni, da se obiskov članov sosveta ne 
bojimo, marveč le želimo, da nas ti posečajo 
na zborovanjih, ker se s tem ustvarjajo 
tesne vezi med društvi in poverjeništvom. 
Pridejo pa naj le posamezni in ne po več 
skupaj. Tov. predesdnik misli, da ni dolž= 
nost društev javljati članom sosveta čas 
zborovanj. Tega ni v pravilih društev. Akc 
je to potrebno, naj se ta točka vnese v pra= 
vilnik UJU. Urediti je zlasti kritje stro= 
škov. Ako društvo koga povabi, je obvezne 
kriti stroške. 

Razgovor o novem načrtu šolskega za« 
kona. Preden poda tov. predsednik besede 
poročevalcu o novem načrtu, omeni, da si= 
cer ni verjetno, da bi vzakonila ta načrt 
vlada že v bližnjem času, kljub temu pa je 
potrebno, da se pomenimo o njem in raz* 
pravljamo. Čim večkrat bomo razpravljali 
o šolskem zakonu, tem bolj ga bomo po= 
znali. Tov. Grčar govori nato o Projektu 
novega šolskega zakona. Naslanjaje se na 
zgodovinski razvoj šolstva pri nas od leta 
1855. dalje, pride k razmotrivanju predložen 
nega osnutka šolskega zakona. Njegov re= 
ferat je tako stvaren in sloni na posebnih 
principih nekega svetovnega nazora, da ga 
podajamo v izčrpnem izvlečku na drugem 
mestu. 

K poročilu so se oglasili tov. Hren, Ma= 
lenšek in Vomer. To». Hren meni, da je 
treba posebno povdarjati našo zahtevo po 
šolski obveznosti. Ugaja mu način razprav 
ve ter povdarja, da bi bila rešitev disciplin* 
skega postopanja v smislu tov. Grčarja 
prav dobra. 

Tov. Malenšek pravi, da bi bil sedaj 
čas. da bi se v zakon vnesle učiteljske 
zbornice. , 

Tov. Grčar predlaga, da bi se v Tebru: 
arju vršilo zborovanie, na katerem bi se 
obravnaval člen za členom. 

Tov. Skala pravi, da se bo to zgodilo 
kasneje, ker bo v februarju občni zbor. 

Določitev dneva za občni zbor. Določi 
se 16. februar. 

Slučajnosti. Tov. Burnikova želi, da bi 
člani poravnali pravočasno zaostalo člana* 
rino. Tudi naj člani(ce) pravočasno javljajo 
pristop oziroma izstop iz društva. Treba je 
tudi, da članstvo poravna L50 Din za za* 
konik. 

Tov. Alt omenja razstavo, ki jo name* 
rava prirediti »Podmladek Rdečega Križa«. 
Zato prosi člane, naj se izrazijo, kje in kdaj 
naj bi se vršil sestanek o predpripravah za 
omenjeno prireditev. 

Tov. Hren priporoča tovarišem, da bi 
se ob smrtnih slučajih tovarišev potrudili 
in pokojnikom zapeli nagrobnico. 

S tem je dnevni red izčrpan in pred= 
sednik zaključi zborovanje. 

+ Slovenjebistriško učiteljsko društvo 
je imelo letni občni zbor dne 12. februarja 
v Slovenski Bistrici. Tov. Logar je izčrpno 
opisal potovanje po Čehoslovaškem ter 
prepletal opis z razniihi zgodovinskimi za* 
nimivostmi. V duhu nas je vodil iz Zlate 
Prahe k Visoki Tatri ter zlasti povdarjal 
gostoljubnost bratov Čehov. Priporoča 
vstop v U. F. S., ki nudi za malo — mnogo! 

Pri volitvah je bil izvoljen skoraj iz* 
ključno stari odbor s tov. Jožko Rainer* 
jem na čelu. — Pl. 

+ Občni zbor dolnjelendavskega uči* 
teljskega društva se je vršil 5. februarja 
1927 na Hotizi. Navzočih je bilo 33 članov. 

Občni zbor je otvoril tovariš predsed* 
nik ter je takoj prešel na dnevni red. Po 
prečitanju zapisnika zadnjega občnega zbo* 
ra so sledili dopisi. 

Poverjeništvo UJU Ljubljana je dosta* 
vilo prepise dveh predlogov učiteljskega 
društva v Murski Soboti. Ker sta oba pred*
loga velevažna za vse učiteljstvo v celem 
Prekmurju, so člani oba soglasno sprejeli. 

Dopis poverjeništva UJU glede pristo* 
pa k »Zvezi državnih nameščencev za Slo* 
venijo«. Soglasno se sklene pristop. 

Sprememba pravil. Tov. Peternel stavi \ 
dva predloga; 1. da se vrši redni občni zbor 
vsako leto meseca junija; 2. da se z ozirom 
na število članov zviša število odbornikov 
na 7. Oba predloga se sprejmeta. 

Poročilo o seji širjega sosveta v Celju 
je podal tov. predsednik precej obširno. 
Tov. Kontler je stavil predlog, da izreče 
društvo poverjeništvu za postopanje v slu* 
čaju Moderndorfer pohvalo; predlog se 
sprejme soglasno. 

Referat tov. Krepsa »Šolski vrtovi«. 
Predavanje je bilo vsestransko zanimivo. 
— Sprejela se je resolucija, ki se dostavi 
merodajnim organom, da se že enkrat reši 
vprašanje šolskih vrtov, da bodo lahko 
služili svoji nalogi. 

Pri slučajnostih se je izvolil anketni 
odbor za proučevanje novega šolskega za* 
kona; v odbor so bili izvoljeni tov. Čepu* 
der, Kontler, Šprager, Birsa, Preininger in 
Schneiderjeva. 

Tov. Birsa je pozval navzoče člane, da 
vsestransko podpirajo mladinski list »Slo* 
venska Krajina«, posebno pa, da ga pripo* 
ročajo ter razpečavajo med mladino. 

Pri volitvah so bili izvoljeni v odbor 
sledeči člani: Peternel, Železnik, Izidor Hor* 
vat, Preininger, Ozmec, Kontler in Birsa. 

Izidor Birsa, tajnik. 
-\- Celjsko učiteljsko društvo je imelo 

svoj letni redni občni zbor dne 15. januarja 
1927. Izmed 152 članov je bilo navzočih 110. 

Tajnikovo poročilo. V minuli poslovni 
dobi je društvo imelo 5 zborovanj z 8 pre* 
davanji oziroma daljšimi poročili. Članstvo 
je tekom leta naraslo od 135 na 152. V Ce
lju se je vršila pokrajinska skupščina leta 
1926., ki je stanovski organizaciji dala stro
go stanovsko smer in pričela z uspehom 
zdraviti bolne finance organizacije. Pri tem 
razčiščenju je sodelovalo tudi naše društvo. 

Blagajna izkazuje prebitek in je bil to* 
varišu blagajniku izrečen absolutorij. 

Knjižničar je poročal o stanju in pro* 
metu knjižnice, ki je v minulem letu obo* 

Društvena zborovanja UJU. 
Vabila 

= Učiteljsko društvo UJU za kočevski 
okraj zboruje dne 18. marca 1927 v Kočev* 
ju. Na dnevnem redu je predavanje tov. 
Leo Pibrovca o temi: »Moderni razvoj šol* 
stva, delovna šola in drugi šolski tipi« in 
poverjenika A. Skulja »Šolski vrt in njega 
umna uporaba«. Natančnejši spored obja* 
vimo v prihodnji številki »Učit. Tovariša«. 
Udeležba obvezna! •— Podpredsednik. 

= Učiteljsko društvo za mariborski 
šolski okraj zboruje 12. t. m. ob 10. uri v 
»Narodnem domu« v Mariboru. Dnevni 
red: 1. Zapisnik in dopisi. 2. Poročilo pe* 
dagoškega odseka. 3. Eventualno predava* 
nje. 4. Slučajnosti. 

= Učiteljsko društvo za okraj Sv. Le* 
nart zboruje v torek, dne 8. marca 1927 ob 
10. uri pri Sv. Lenartu v Slov. goricah po 
sledečem sporedu: 1. Zapisnik in dopisi. 
2. Deška ročna dela brez delavnice, pre* 
dava tov. Ilumek. 3. Poročilo o seji širjega 
sosveta, poroča tov. Golež. 4. Predlogi in 
slučajnosti. Udeležite se zborovanja polno* 
številno. — Predsednik. 

= Belokranjsko učiteljsko društvo 
zboruje dne 12. marca 1927 v osnovni šoli 
v Črnomlju ob 11. uri. Dnevni red: 1. Prak* 
tični nastop tov. Tončiča v osnovni šoli v 
Črnomlju. 2. Čitanje zapisnika. 3. Razgo* 
vor o hospitaciji. 4. Volitev prosvetnega 
odseka. 5. Debata o revizijskem poročilu. 
6. Slučajrtbsti. Pridite vsi! — Odbor. 

gatela za več pomembnih del. Za bodoče 
leto je bilo knjižnici votiranih 500 Din. 

Vstop v O. Z. je večina članstva po 
daljši debati odobrila z namenom, da tako 
ojači vrste onih, ki so za energično akcijo 
državnega uradništva. 

O osnutku novega šolskega zakona je 
referiral tov. A. Volavšek. Pri razpravi je 
sodeloval velik del članstva in so se dolo* 
čili izpreminjevalni predlogi. Tu se je zla* 
sti povdarjaio, da bi značila izprememba 
točke 12. Čajkovčevega načrta, kakor jo je 
sprejela redakcijska komisija in se ž njo 
na bivšem Štajerskem ukinja dosedanja 
polna osemletna šolska obveznost, nezasli* 
šan udarec modernim vzgojnim težnjam in 
narodni izobrazbi. Slovensko učiteljstvo 
proti taki okrnitvi svojega šolstva naj* 
ostreje protestira. 

Društveni odbor ostane neizpremenjen 
v funkciji do konca tekoče poslovne dobe. 

Pri slučajnostih je bil storjen sklep, da 
se zaprosi prosvetni inšpektor za ustano* 
vitev komisije Zdravstvenega odseka v 
Celju, ker bi to učiteljstvu celjskega in 
bližnjih srezov bilo v veliko olajšanje do* 
sedanjih prilik. —■ R. 


